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Γέροντας Πορφύριος Καυσοκαλυβίτης:Να μην 
καταδικάζουμε το κακό ,αλλά να το διορθώνουμε
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Ο Γέροντας αποδεικνυόταν ανατόμος και θεραπευτής τόσο της ανθρώπινης ψυχής, 
όσο και των ανθρώπινων ψυχικών σχέσεων.

Μου έλεγε σχετικά: «Ο σκοπός μας δεν είναι να καταδικάζουμε  το κακό ,αλλά να 
το διορθώνουμε.

Με την καταδίκη ο άνθρωπος μπορεί να χαθεί∙ με την κατανόηση και τη βοήθεια 
θα σωθεί.

Τον αμαρτωλό πρέπει να τον αντικρίζουμε με αγάπη και σεβασμό στην ελευθερία 
του.

Όταν ένα οικογενειακό μας πρόσωπο ρίχνει ένα βάζο από το τραπέζι, και το σπάει, 
συνήθως οργιζόμαστε.
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Αν εκείνη τη στιγμή, την κρίσιμη, με μια κίνηση ψυχικής ανύψωσής μας, δείξουμε 
κατανόηση και δικαιολογήσουμε τη ζημία, κερδίσαμε και την ψυχή μας και την 
ψυχή του αδελφού μας.

Κι αυτή είναι όλη η πνευματική ζωή μας: μια κίνηση ανύψωσής μας, μέσα στις 
δοκιμασίες των θλίψεων, από την αγανάκτηση του εγωισμού στην κατανόηση της 
αγάπης». [ Γ 37π.]
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